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JÉZUS TERVEZ VELED 
Rémán Dániel élőben elhangzott tanításának nyers szövege  

Budapest, 2023. szeptember 24. 
 

Krisztus szeretetével köszöntelek benneteket! Gondoltam, ismerős lesz ez a meg-
fogalmazás. Nagyon hálás vagyok azért, hogy ezen a mai napon Isten Igéje körül gyűlhettünk 
össze, és az a jó a hívő ember számára, hogy a világ bármelyik pontjára menjen, közel vagy 
távol, ha olyan emberekkel találkozik, akik Jézus Krisztust szeretik és követik, akkor haza-
érkezik. Ámen. 

Úgyhogy arra bátorítalak benneteket, hogy ezen a mai napon is ezt várjátok. Köszönjük a 
dicsőítő csapatnak a szolgálatot, de ma szeretnénk az Isten Igéje körül is időzni, és az legyen 
az elvárásunk, hogy az Isten ma szólhasson hozzánk. Legyen a szívünk olyan állapotban, azt 
szokták mondani így a hívő körökben, hogy nyisd meg a szívedet az Úr előtt. Hát nem a 
fizikai szívünket kell felnyitni, hála Istennek nincs szükség semmilyen fajta műtétre, de 
egyszerűen szükség van arra, hogy eldöntsd, hogy nyitott leszel ma az Isten Igéje felé. 
Szükséged van arra, hogy eldöntsd, hogy megnyitod a szíved, hogy nem leszel elutasító, nem 
leszel passzív, nem leszel közömbös az iránt, amit Isten Igéje szól. Én így jöttem ma közétek, 
hogy hallani akarok az Istentől. Hallani akarom azt, amit Isten üzen ma a számunkra, és ezért 
arra kérlek, hogy nyissátok meg a Bibliátokat Lukács evangéliumának 19. fejezeténél, és 
olvasni fogjuk az első tíz igeverset.  

Kérlek benneteket, hogy álljunk fel mindannyian, nem tudom, hogy itt mi a szokás, de én 
Isten Igéjének a felolvasására mindig fel szoktam állítani a gyülekezetet, ez nálunk egy 
szokás, azt gondolom, hogy egy jó szokás, de nem üdvösség kérdése. Mindenesetre szeretem 
megtisztelni az Isten Igéjét, ezért hallgassuk meg mindannyian, ahogy hangzik az Új 
Protestáns fordítás szerint. 

Lukács 19,1–10. (Új Protestáns fordítás) 
1. Ezután Jézus Jerikóba ért, és áthaladt rajta. 
2. Élt ott egy Zákeus nevű gazdag ember, aki fővámszedő volt. 
3. Szerette volna látni, hogy ki az a Jézus, de kis termetű lévén, nem láthatta a sokaságtól. 
4. Ezért előrefutott, és felmászott egy vadfügefára, hogy lássa őt, mert arra kellett elmennie. 
5. Amikor Jézus odaért, felnézett, és így szólt hozzá: Zákeus, jöjj le hamar, mert ma a 

te házadban kell megszállnom. 
6. Ekkor sietve lejött, és örömmel befogadta. 
7. Akik ezt látták, mindnyájan zúgolódtak, és így szóltak: Bűnös embernél szállt meg. 
8. Zákeus pedig odaállt az Úr elé, és ezt mondta: Uram, íme, vagyonom felét a szegényeknek 

adom, és ha valakitől valamit törvénytelenül vettem el, a négyszeresét adom vissza annak. 
9. Jézus így felelt neki: Ma lett üdvössége ennek a háznak, mivelhogy ő is Ábrahám fia. 
10. Mert az Emberfia azért jött, hogy megkeresse és megtartsa az elveszettet.  

Mondjuk együtt: Mert az Emberfia azért jött, hogy megkeresse és megtartsa, ami elveszett. Ámen.  
Atyánk, hálásak vagyunk Neked, hogy itt vagyunk a te Igéd körül. Úr Jézus, köszönjük 

Neked, hogy mi is olvashatunk arról, ami Veled és körülötted történt annak idején. Imádko-
zunk azért, hogy tedd számunkra elevenné, tedd számunkra aktuálissá a te Igédet, és szólj 
hozzánk! Hallani szeretnénk Téged! Ámen. 

Kérlek benneteket, foglaljatok helyet. Köszönöm Istvánnak, köszönöm Attilának a meg-
tiszteltetést, ezt tényleg nem tudtam, hogy én lennék az első magyarországi igehirdető, aki 
szolgál felétek. Köszönöm szépen! Azt gondolom, hogy az Isten Igéje az, ami arra adatott 
nekünk, hogy átformálja az életünket, és amikor ezzel foglalkozunk intenzíven, akkor bizony 
hat ránk, formálja a szívünket, formálja a jellemünket. Ahogy az István említette, a Teológián 
találkoztunk. Örülök, hogy megismerhettelek, így nyilvánosan is elmondhatom ezt, és hálás 
vagyok azért, amit megismertem belőled, amit megismertem a te életedből. Isten áldását 
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kívánom a ti életetekre, a gyülekezet életére, és azt, hogy rajtatok keresztül is kizendüljön az 
Evangélium egész Magyarországra, ahogyan a mi gyülekezetünkön keresztül is, és minden 
gyülekezeten keresztül, mert az embereknek hallaniuk kell az Evangéliumot. Ámen. Az 
embereknek hallaniuk kell az Istenről szóló, Jézus Krisztusról szóló örömhírt. Ámen. 

Ebben a történetben, amit felolvastam, látjuk azt, hogy Jézus utazik. Gyakran csinált ilyet, 
járta Izráel útjait, falvait, városait, és hirdette az Isten országát. És most sincs ez másképp. 
Jézus úton van, és ebben az utazásában van egy nagyon fontos cél. A cél: a főváros, Jeru-
zsálem. Nem egyedül utazik Jézus, hanem egy óriási tömeg követi Őt, illetve egy óriási tömeg 
jár Vele és közlekedik Vele együtt. Ezek az emberek nem véletlenül mentek Jeruzsálembe. 
Ugyanis azért mentek oda, mert közeledett a Páska-ünnep, közeledett a Pészah, a zsidók 
legnagyobb ünnepe, ezért ők ezt Jeruzsálemben akarták eltölteni. Ebben az utazásban Jézus 
már nem először teszi meg ezt az utat, mint rabbi, mint tanító. Nem először teszi meg, és 
sokan ismerik Őt, ez már a szolgálatának a vége felé történik. Az a helyzet, hogy itt már 
nagyon-nagyon ismerik Őt. Úgy ismerik Őt, mint a csodarabbit. Úgy ismerik Őt, mint a gyó-
gyítót. Úgy ismerik Őt, mint az a rabbi, akinek a tanításai, és akinek a gyógyításai egész Izrael 
területén ismertek, sőt, azon kívül is.  

Ahogy mennek Jeruzsálem felé, egyre nagyobb a nyomás Jézuson. Valamit produkálni 
kell. Valamit mutatni kell. Azt látjuk, hogy Jézus ebben a történetben, nem véletlenül 
ismételtem meg az utolsó igeverset, Jézus tiszta vizet önt a pohárba, hogy mi is az Ő 
küldetése. Az embereknek vannak elképzelései, és ez így van rendjén. Vannak vágyaink, és ez 
így van rendjén. Várunk dolgokat az Istentől, várunk dolgokat az élettől, és ha lehet, akkor 
még az Istenséget is szeretnénk arra használni, hogy a saját céljainkat elérjük. Az a különbség 
a keresztény hit és minden más között, az okkultizmus és a kereszténység között – sok 
különbség van, egyezzünk meg ebben, de kulcsfontosságú különbség az, hogy amikor a 
keresztény ember Krisztus követésére szánja magát, akkor ő alkalmazkodik az Istenhez. Ő él 
az Isten céljaiért, és nem fordítva. Az okkultizmus arra van, hogy a szellemvilágot meg-
próbálják megmozgatni a saját célok érdekében. A saját célok megvalósítása érdekében. De 
amikor a Krisztus szolgálatára szánod oda magad, amikor Jézus Krisztus üzenete eljut hozzád, 
és odaszánod magad, hogy Jézust követed, onnantól kezdve te alkalmazkodsz Jézushoz, és nem Ő 
hozzád. Ámen.  

Ezt látjuk ezen a helyen is, hogy Jézus tiszta vizet önt a pohárba, és azt mondja, hogy 
emberek, én azért jöttem, hogy megkeressem és megtartsam, ami elveszett. Ha megnézzük az 
egész történet folyamatát, nemcsak azt a pici szakaszt, amit felolvastam, akkor lehet látni, 
hogy valóban ez az, ami mozgatja Jézust. Mert odajön hozzá egy gazdag fiatalember, egy 
sikeres fiatalember, ráadásul vallási értelemben is nagyon jól állt az emberünk. Odajön 
Jézushoz, és fölteszi neki az egymillió dolláros kérdést, hogy hogyan lehet üdvösségem? Jézus 
válaszol, a fiatalember elszomorodik, és elhagyja Őt. De Jézus azért jött, hogy megkeresse és 
megtartsa az elveszettet. Mert ez a fiatalember a vagyona ellenére, a törvényi pozíciója, a 
társadalmi státusza ellenére egy elveszett ember volt. Jézus azért jött, hogy megkeresse és 
megtartsa az elveszettet. Aztán amikor a tanítványoknak azt mondja Lukács, hogy harmad-
jára, mert harmadjára beszél arról, hogy neki meg kell halni egy kereszten, hogy aztán föl-
támadhasson a harmadik napon. Meghaljon a bűneinkért az Írások szerint, hogy Pál apostolt 
idézzem. Amikor erről beszél nekik, mint a falra hányt borsó. Nem értik az egészet. De Jézus 
tudja akkor is, ha nem értenek. Én miért jöttem? Azért jöttem, hogy megkeressem és meg-
tartsam, ami elveszett.  

Aztán olvassuk azt, hogy ahogy közeledik Jerikó városához, megállítja Őt egy vak, aki 
torkaszakadtából ordibál, fölhívja magára a figyelmet, és azt mondja, hogy „Jézus, Dávidnak 
Fia, könyörülj rajtam!” Jézus megáll, és meggyógyítja őt. Mert Jézus miért jött? Azért, hogy 
megkeresse és megtartsa, ami elveszett. Nem megy el mellette, hanem megáll, mert Ő ezért 
jött. Az emberek tapsolnak. Az emberek ujjonganak. Halleluja! Meggyógyult a vak! Ez mek-
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kora dolog! Ilyet nem láttunk! Ráadásul talán azt is írja ebben a történetben, hogy vakon szü-
letett ember. Na, ilyet aztán végképp nem láttunk! Mindenki örül, és óriási a várakozás, óriási 
a hangulat ebben az egész körülményben. Aztán Jézus beér Jerikó városába, és van ott egy 
ember, akiről olvastunk, ez a Zákeus nevű ember. Gondolom, ismerős a történet, ugye? Isme-
ritek. Valószínűleg kismillió prédikációt hallhattál már erről, hogyha elég hosszú ideje járod 
az Úr útját. De semmi baj nincs ezzel.  

Tehát Jézus beér Jerikó városába. Nem ez az úti cél, nem ide jött, áthaladóban van, és ezért 
beérkezik Jerikó városába. Van ebben a városban ez a Zákeus nevezetű fiatalember. Ő is 
jólszituált, nagyon jó szakmája van, legalábbis a saját nézőpontjából, fővámszedő. Tudni kell, 
hogy Jerikó egy kereskedelmi útvonalon volt, és a rómaiak nagyon okosak voltak. Nem ők 
álltak ki beszedni a pénzt az emberektől, hanem ezt kiadták bérbe másoknak. Tudod, a 
piszkos munkát kiadták bérbe másoknak, és hát lényegében Zákeus volt az akkori hatalomnak 
a strómanja. Beszedte a lovettát, és aztán továbbadta egy részét, de hát ugye, ő sem járt 
rosszul, neki sem volt rossz ez a dolog. Lényegében Zákeus egy borzasztó nagy közutálatnak 
örvendett, ha lehet ezt így, ilyen ellentmondásosan fogalmazni. Mindenki utálta, de ő igazából 
nem foglalkozott vele, mert azért az ő zsebe hízott tőle. Gondoljon, ki mit akar, azért neki jól 
ment a sora. Azért térek ki ezekre, mert Jézus ezen a ponton is megállt. Érzi a hátán a szúrós 
tekinteteket. Tudja, hogy ez nem lesz egy népszerű lépés.  

De Jézus miért jött? Azért jött, hogy megkeresse, és megtartsa az elveszettet. Megállt a gazdag 
ifjúval beszélni. Elmondta a tanítványoknak harmadjára is, akkor is, ha nem értik. Megáll, és 
meggyógyítja a vakot. Megáll, és időzik, foglalkozik Zákeussal. Miért? Mert az ember Fia azért 
jött, hogy megkeresse és megtartsa az elveszettet. Itt a bibliafordítók küszködnek, mert el kellett 
dönteniük, hogy úgy fordítják ezt, hogy eljött, hogy megkeresse és megtartsa, aki elveszett, vagyis 
az emberekről van szó, vagy ami elveszett. Az az igazság, hogy mind a kettő igaz, mert azt üzeni 
ma nekünk az Isten, hogy Jézus azért jött, hogy megkeresse, és megtartsa az elveszett embert, 
azokat a helyzeteket, amiről mindenki lemondott. Azért jött, hogy megkeresse, és megtartsa 
azokat a helyzeteket, amikben az ember, nem talált megoldást. Ő ezért jött. Amikor egy 
emberről van szó, Jézus megáll. Amikor egy olyan ügyről van szó, amit mindenki temet, 
amiről mindenki azt mondja, hogy ez van. Ilyen az élet. Azt mondja Isten Igéje, hogy Jézus 
azért jött, hogy megkeresse és megtartsa, ami elveszett. Jézus ezért jött.  

Én nem tudom, hogy hogyan érkeztél ma az istentiszteletre. Nem tudom, hogy mi van 
mögötted az elmúlt héten, hónapban, az elmúlt évtizedekben. Egyet tudok, hogy Jézus tervez 
veled. Jézus tervez veled. Jézus nem az, aki feladja! Mert Jézus tervez veled. Amikor meg-
állította Őt a gazdag ifjú, mindenki felkapta a fejét. Egy előkelő úriember, fiatal és gazdag is, 
és jólszituált, és minden rendben van. Akkor erre mi is azt mondtuk volna, hogy álljon is meg 
a Mester, hát ezekkel jóban kell lenni! De amikor Jézus megáll a vaknál, akinek mindenki azt 
mondta, hogy maradj már csöndben! Ne zavard a Mestert! Tudjátok-e azt, hogy ez a vak, ha 
ezen a ponton nem szólítja meg Jézust, ha ezt a pillanatot nem ragadja meg, soha többé nem 
adatik neki lehetőség, hogy találkozzon Jézussal? Már úgy értem, hogy fizikailag. Mert mi-
után Jézus Jeruzsálembe érkezik, ezek után következik a nagy hét. Jézus szenvedése, halála, 
feltámadása, majd azután a mennybemenetele. Az utolsó lehetőséget ragadta meg. És Jézus 
megáll. Mert Jézus tervezett a gazdag ifjúval is, bár a gazdag ifjú nem tervezett Vele. Jézus 
tervezett a vakkal, akkor is, ha mindenki más lemondott róla. Mert Isten tervez veled! 

Van egy ének. Gyermekkoromban sokat hallgattam ezt az éneket, talán Pintér Béla írta: A 
mennyben fent számítanak rád. Az Atya a kapuban várja a tékozló fiát. Kapsz új ruhát és gyű-
rűt az ujjadra. Isten vár, Ő soha fel nem adja. Ez az Isten! Ilyen az Isten! Azt mondja Jézus, 
ezt kijelenti, deklarálja a világ előtt, hogy nem azért jöttem, hogy népszerű legyek, nem azért 
jöttem, hogy csak gyógyítsak, nem azért jöttem, hogy jóban legyek a gazdagokkal, azért 
jöttem, hogy megkeressem és megtartsam, ami elveszett! Ha az elveszett gazdag ruhában 
jelenik meg, akkor is foglalkozom vele. Ha az elveszett vakruhában jelenik meg, akkor is 
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megállok nála. Ha az elveszettet mindenki utálja, akkor is megállok nála. Mert azért jöttem, 
hogy megkeressem és megtartsam az elveszettet.  

Azok a helyzetek, amelyekben mi vagyunk, azok ismeretesek az Isten számára. Ismeri 
azokat az állapotokat, amelyeken keresztülmegyünk. Nem azért jöttem ide, hogy elringassalak 
benneteket, hogy jaj, de jó az Isten, nem adja fel, hanem azért jöttem, hogy felrázzalak benne-
teket, ha netalán aludnátok. Mert Isten nem adja fel! Jézus azért jött, hogy megkeresse és 
megtartsa az elveszettet. Vagyis bármennyire elveszettnek is érzed magad, bármennyire úgy 
érzed, hogy veszett fejsze nyele ez az egész helyzet, Jézus azt mondja, hogy én azért jöttem, 
hogy ezeket a helyzeteket megmentsem. Ámen? Halleluja!  

Ez azért megmondom őszintén, kenegeti a lelkem. Jó tudni, hogy legalább Jézus nem adja 
föl. Jézus tervez azzal, akiről mindenki lemondott. Nézzük egy kicsit, hogy mi zajlik le 
Zákeus életében, hogy értsük azt, amiről Jézus beszél, hogy Ő megkeresi és megtartja az 
elveszettet. Megkeresi és megtartja az elveszettet! 

Azt mondja az Isten Igéje, hogy az ördögnek egy terve van, hogy elveszítsen. Ez nagyon 
régies megfogalmazás. Mondom magyarul, jó? Az a terve az ördögnek, hogy megöljön. Nem 
csak fizikailag, hanem lelki, szellemi értelemben szeretne elpusztítani téged és engem. Jó tud-
ni, hogy nem vagyunk egyedül az ördögi hatalommal szemben. Szemben a démoni hatal-
makkal nem vagyunk egyedül. Mert a mindenség Istene, az Isten testet öltött beszéde, Jézus 
Krisztus az, aki azt mondja, hogy én nem adom fel. Ő az, aki azt mondja, hogy én azért jöt-
tem, hogy megkeressem és megtartsam, ami elveszett.  

Azt látjuk, hogy Zákeus hallott már Jézusról. Fogalmam sincs, hogy hogyan, de ő azért 
valószínű, hogy a kommunikáció központjában volt. Tudta, látta, hogy zajlik, nem csak a 
városban, hanem hogy mi az, ami zajlik a város környékén, hiszen a szakmájához tartozott. 
Neki nem volt mindegy, hogy mi folyik a városban. Hallott erről a Jézusról, hallott erről a 
csodarabbiról, és azt mondja, hogy látnom kell. De volt néhány „hendikepje”, volt néhány 
hátrányossága neki. Isten Igéje azt mondja, hogy egyrészt fővámszedő volt, ahogy említettem. 
Tehát megvolt a közutálat. Kettő, hogy alacsony is volt. Most gondolj bele, hogy belemész 
egy embertömegbe úgy, hogy tudod, hogy mindenki utál, és te vagy a legalacsonyabb. Való-
színűleg kerülném azt a tömeget, ahol tudnám, hogy utálnak, és ahol tudnám, hogy én vagyok 
a legalacsonyabb. Tehát fizikailag is hátrányban vagyok, meg népszerűségben is hátrányban 
vagyok. Ilyen volt Zákeus. Azt mondja Zákeus, hogy semmi gond, előremegyek, felmászok 
egy fára, hogy lássam Jézust. Tudod, ha keresed Jézust, akkor Ő meg fogja mutatni magát. Ó, 
de sokszor hallottam már! Nézd, én hinnék, de nem tudok! Mi van a szenvedésekkel? Ha Isten 
létezik, miért van szenvedés? Hinnék én, de hát hogy magyarázod ezt meg? Hogy magyarázod 
meg azt, hogy Isten, ha létezik tud-e, akkora követ teremteni, amit Ő maga sem bír fölemelni? 

 Nyilván egy picit sarkítok, és nyilván egy kicsit ironizálok, mert az az igazság, hogy a 
legtöbb esetben nem is érdekel a válasz. A legtöbb esetben azt szeretnénk, hogy ha Isten létezik, 
akkor itt és most gyerünk, győzzön meg! Mintha mi lennénk az Univerzum közepe. Ez 
nagyjából olyan, mintha az égő ház közepén azt mondanád, ha létezik tűzoltó itt, és most 
mutassa meg. Gyerünk!  

Az a helyzet, hogy amikor ég a ház és a tűzoltó berúgja az ajtót, akkor nem kérünk tőle 
magyarázatot. Örülünk neki, hogy bejön és követjük, amíg ki nem visz. Ti így csinálnátok? A 
jó Isten őrizzen meg, hogy előforduljon velünk, de én biztos, hogy nem kérdeznék tőle. 
Mondjad, mit csináljak? Megyek, csinálom, csak ki innen! Az a helyzet, hogy a világunk, 
amiben élünk olyan, mint egy égő ház. S csak az a kérdés, hogy mikor fog ránk dőlni? Én 
nem vagyok konteó hívő, én nem hiszek a mindenféle összeesküvés elméletekben, de én 
hiszek a Bibliában. És a Biblia beszél arról, amiről a tudósok is beszélnek, hogy a világunk, 
nem csak a civilizációnk, hanem az egész világunk egy végkifejlet felé tart, és nem lesz happy 
end sokak számára.  
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De Jézus miért jött? Hogy megkeresse, és megtartsa az elveszettet. Amikor elkezded 
keresni az Istent, itt következne az a szép része a mondatnak, hogy meg fogod találni, de 
előtte az is van, hogy amikor elkezded keresni az Istent, akkor lesznek akadályok. Mindig lesz 
valami, amiért ne! Mindig lesz valaki, aki azt mondja, hogy nehogy már a hívők közé menjél! 
Hát megbolondultál? Hát mit keresnél te ott? Mindig lesznek akadályok! Mindig lesz valami, 
ami azt mondja, hogy inkább nem. Inkább nem hiszek az Istenben. Inkább valami más. De azt 
látjuk Zákeusról, hogy ő látni akarta Jézust. Ezért mit csinált? Megtett mindent annak 
érdekében, hogy lássa Őt. Nem számított arra, hogy találkozni is fog Vele, de azt megtette, ami 
rajta állt.  

Látni akarom? Elhárítom az akadályokat! Tudta, hogy nem mehet be a tömegbe, mindenki 
utálja, még a végén meglincselik. Még a végén eltapossák, hogy jaj, bocs, véletlen volt. Tudta! 
De azt is tudta, hogy ő látni akarja Jézust.  

Ha keresed, akkor Ő meg fogja mutatni magát. Le kell küzdened az akadályokat, ha Jézust 
látni akarod! Azt is látom ebben a helyzetben, hogy Zákeus hol keresi Jézust. Hol kereste 
Zákeus Jézust? Jaj, bocsánat! Elfelejtettem mondani, hogy én olyan furcsafajta prédikátor 
vagyok, hogyha kérdezek, megvárom a választ, és ha nem kell válaszolni, akkor szólok. 
Szóval, Zákeus hol kereste Jézust? Tömegben – mondják. Az a helyzet, hogy nem a 
szememben van leírva, tehát olvassuk csak az Igében.  

Lukács 19,4. 
4. És előrefutván felhága egy eperfüge fára, hogy Őt lássa; mert arra volt elmenendő. 
Gondolom, hogy nem a fügefán kereste Jézust, nem azért mászott föl, hanem hogy lássa 

Őt. Miért? Mert arra kellett elmennie. Arra kellett elmennie! Zákeus ott kereste Jézust, ahol 
Neki el kellett mennie. Ott kereste Jézust, ahol várhatóan megtalálhatta.  

Sokan keresik az Istent, csak nem értem, hogy miért ott. Az Isten keresésének megvan a 
módja, nem kell föltalálni! De a 21. század embere azt mondja, hogy egy csipetnyi keresz-
ténység, egy csipetnyi buddhizmus, egy csipetnyi ez meg az, majd én megtalálom az Istent. 
Barátom, nem fogod megtalálni! Ott keresd Jézust, ahol Ő – nagyon tetszik a Károli fordítás, 
azt mondja, hogy ahol Jézus elmenendő vala. Várhatóan ott fog elmenni. Ezért, ha látni 
akarom Őt, akkor odamegyek, ahol várhatóan ott lesz.  

Keressük az Istent! Hiába keresed az Istent a pohár mélyén, nem fogod megtalálni. Hiába 
keressük az Istent a különféle kábszerekkel és pótszerekkel, nem fogjuk megtalálni. Persze 
nem az Istent keressük, hanem a jó érzést, de ahogy kimegy a szereknek a hatása, ugyanott 
tartasz, sőt rosszabb helyzetben vagy, mint előtte. Mert a megoldás, ami után sóvárog a szí-
ved, az Jézus Krisztusban van. De ha Jézust látni akarod, akkor ott keresd, ahol Ő van, ahol Ő 
megtalálható! Olyan megoldásokat használj, amikről Ő beszélt! Mert az Isten Igéje azt mond-
ja, hogy keressétek az Urat, amíg megtalálható, hívjátok segítségül, amíg közel van. 

 Jézusnak ez volt az első prédikációja, hogy térjetek meg, mert elközelített az Isten 
országa. Ez volt a legelső dolog, amiről Jézus prédikált. Annyi mindenről beszélhetett volna. 
De azt mondja Isten Igéje, hogy amikor elkezdett Jézus prédikálni, ez volt az első üzenete: 
Térjetek meg, mert elközelített az Isten országa! 

 Mit jelent, hogy elközelített? Ez nagyon régies megfogalmazás, közel van. Elérhető közel-
ségben van. A vidékiek és a budapestiek között a távolság meghatározásában elég nagy a kü-
lönbség. Ugyanis amikor egy budapesti azt mondja, hogy közel van, csak két buszmegálló, az 
a vidékinek az egész falu. Jézus nem így beszél, hogy közel van, de azért talpalj, fiam. Ha-
nem, hogy Isten országa elérhető, mégpedig Jézus Krisztus az út, az igazság és az élet. Ő az 
útja annak, hogy megtaláld az Istent. De kell, hogy ott keresd Jézust, ahol Ő van!  

Dani, hát azt szokták prédikálni itt a tesók, hogy Jézus mindenhol jelen van! Ez így igaz. 
És akkor rögtön szokták is folytatni, hogy nem kell nekem gyülekezetbe járni, mert Jézus 
ugyebár mindenütt ott van. Ez igaz! Ő valóban mindenhol jelenlevő, mert ettől is Isten. Ez az 
isteni tulajdonsága, hogy mindenütt ott van. De ha találkozni akarsz Vele, akkor Ő diktálja a 
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játékszabályokat. Ezért mondtam azt, hogy a kereszténység az nem okkultizmus. Hogy a 
kereszténységnek az a lényege, hogy én igazodom az Istenhez és nem Ő hozzám. Mert ha én 
ma reggel úgy kelek föl, hogy átírom a fél Bibliát, átírhatom, de nem lesz belőle hasznom. 
Mert nem én alakítom a szellemvilágot, nem én alakítom az Istent, hanem Ő alakít engem. 
Ámen?  

Keresd az Urat, de ott keresd, ahol Ő elvonul! Ott keresd, ahol az Ő útja vezet. Úgy keresd, 
ahogyan Ő tanít, és meg fogod találni Őt. Azt látjuk, hogy amikor Zákeus megszólítja, Jézus 
megáll a fa alatt, fölnéz és mondja, hogy Zákeus gyere le! Zákeus nem érti az egészet, de 
lejön, tök nagy a meglepetés, és teljesen ledöbben, amikor Jézus azt mondja, hogy: Zákeus, 
ma nálad vacsorázom! Ma nálad szállok meg! És felhördülnek az emberek, hogy mi az, hogy? 
Ennél?  

De az a helyzet, hogy ha keresed az Urat, akkor Ő felvállal téged. Ha keresem az Urat, 
nekem is fel kell vállalnom Őt. Ámen? Nekem is fel kell vállalnom Őt! Tehát ha befogadod 
Őt, akkor Jézus bemegy hozzád. Ha befogadod, Ő be fog lépni a házadba.  

Én arra szoktam tanítani a gyülekezetünket, hogy a házszám alatt, ahol te laksz, ott Jézus is 
lakni akar. Ha megtértél, ha behívtad az Urat az életedbe, Jézus ott lakik, ahol te laksz. Ez né-
ha kényelmetlen, mondjuk, amikor a családon belül úgy beszélünk, vagy azt beszéljük, amiről 
tudjuk, hogy Isten Igéjével ellentétes. De az a kegyelem, hogy Ő azért van ott, hogy meg-
változtasson.  

Én nem tudom, hogy miről beszélgetett Jézus meg Zákeus, meg a többiek ott annál a 
vacsoránál. Fogalmam sincs! Valószínű, ha fontos lett volna a számunkra, mert Zákeusnak 
biztos fontos volt, de ha a számunkra fontos lett volna, hogy tudjuk, akkor valószínű, hogy 
Isten gondoskodott volna, hogy le legyen írva a számunkra.  

Csak szeretném, ha látnánk, hogy mi történik akkor, amikor Jézus belép valakinek az 
életébe. Azt mondja Zákeus: Figyelj, Uram, az a helyzet, hogy van valami mondanivalóm. Pa-
rancsolj, Zákeus! Uram, a vagyonomnak a felét a szegényeknek adom. Én szerintem a tanít-
ványoknak a szeme itt már ekkora volt. Zákeus? A fővámszedő? Ő arról volt híres, hogy el-
vesz, nem arról, hogy ad! Nem? Azt mondja az Isten Igéje, hogy a vagyonomnak a felét a 
szegényeknek adom, a másik feléből pedig kártérítem azokat, akiknek ártottam.  

A törvény szerint a kártérítés azt jelentette, hogy visszaadod, amit elvettél, vagy a kárt, 
amit okoztál, plusz még húsz százalék. Azt mondja Zákeus, hogy Uram, a négyszeresét adom 
vissza! Amikor belépünk az Isten jelenlétébe, amikor szembesülünk az Isten szentségével, az 
Isten igazságával, mert egyébként jó az Isten jelenlétében lenni, jó dolog a gyülekezetben 
lenni, jó dolog énekelni dicséretet, ezek jó érzésekkel járnak, de amikor az Isten szentségének 
a jelenléte betölt, meglátod, hogy mennyire gyarló vagy igazán! 

El tudom képzelni, hogy Zákeusnak kismillió magyarázata volt, hogy miért jó, amit ő csi-
nál. Nem gondolom azt, hogy álmatlan éjszakái lettek volna azért, mert jól megy a dolga. 
Nem zavarta őt. De amikor Jézus jelenlétében időz, akkor Jézusnak nem kell mondania neki, 
hogy Zákeus, gyerünk, ezt, meg azt csináld, mert belülről megszólal a lelkiismerete. Szokták 
mondani, hogy az Isten szeret téged és úgy fogad, ahogy vagy, és ez így igaz. De a folytatás 
úgy hangzik, hogy szeret téged annyira, hogy nem hagy téged olyannak, amilyen vagy.  

A Szent Szellem munkája nem csak a csodás ajándékokban nyilvánul meg, hanem meg-
nyilvánul a gyümölcsökben is. Mik a Szent Szellem gyümölcsei? Szeretet, öröm, békesség, 
béketűrés. Szeretnél ilyen emberrel élni, akiben ezek benne vannak? Akkor tovább kérdezem. 
Ilyen ember vagyok-e? Van-e bennem szeretet? Van-e bennem öröm, békesség, béketűrés? 
Sorolhatnám tovább. Amikor az Isten belép az életünkbe, akkor úgy fogad minket, ahogy 
vagyunk. Nem azt mondja nekünk, hogy majd ha ezt eléred, majd ha azt eléred, majd ha 
elzarándokolsz ide, majd ha amazt csinálod, majd ha ennyit adakoztál. Nincs feltétel, úgy 
jössz Jézushoz, ahogy vagy. Mert nem tudjuk megvásárolni az üdvösséget! Nem tudunk elég 
jó emberek lenni ahhoz, hogy a mennyországba bejussunk. Hidd el nekem, ha lett volna rá 
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lehetőség, akkor Jézus nem jött volna el meghalni. Ha Isten látott volna másik megoldást, 
szerinted eljött volna Jézus? Végig kellett nézni Jézus szenvedéseit és halálát. Az Atyának el 
kellett fordítani az arcát a Fiúról. Ki akarta ezt az egészet? Igazából senki nem akarta. De ez 
volt a módja, az útja a megváltásunknak. Az Isten Fia miért jött? Azért, hogy megkeresse és 
megtartsa, ami elveszett. Ha ennek a kereszt volt a módja, akkor megcsinálta. 

Nem arról van szó, hogy nekünk valahogyan meg kell szerezni az üdvösséget. De amikor 
belép az életünkbe Jézus Krisztus, akkor ott lesznek változások. Van olyan helyzet, amikor 
Jézus úgy lép be, mint a jeruzsálemi templomba, és hogy ostor van a kezében. Mert vannak 
dolgok, amiket ki kell űzni. Aztán kiteszi az „átépítés alatt” táblát és elkezdi a munkát. Ha 
rám néztek, nem tudom, hogy látszik-e, de süt, akkora nagy a tábla, hogy „átépítés alatt”. 
Felújítás alatt! Nincs vége, nincs kész! De megígérte, hogy amikor odaállít maga elé az Isten 
országában, akkor készen leszünk. Ezért azt mondja Zákeus – nem tudom, hogy miről 
beszélgettek – Uram, nekem vannak rendezni való dolgaim. Nem adakoztam eddig, ezért itt a 
vagyonom felét a szegényeknek adom. A másik feléből pedig nekifogok és kártérítek. Nem 
tudom, hogy mennyi maradt meg neki, mert azért valószínűleg nem kevés embert kellett 
kártalanítani, azt megszorozva néggyel, hát az Isten segítsen. Ha én ott lettem volna, Jézus 
helyett lehet, hogy azt mondtam volna, hogy Zákeusom, sok sikert, nem tudom, hogy ezt hogy 
fogod megcsinálni, de gyerünk, csináld! De Zákeus megcsinálta!  

Figyelj, ha változást akarsz az életedben, Isten tényleg nem mondott le rólad, de te 
lemondtál a változásról? A nyomort meg lehet szokni! A rendezetlen életet meg lehet szokni! 
Nem tértem ki részletesen a vak meggyógyítására. De amikor Jézus azt mondja, hogy 
hozzátok ide, azt mondja az Ige és másik helyen is beszámol róla – Bartimeusnak hívták –, az 
volt az első dolga, hogy ledobja a felsőruháját. Ugye tudod, hogy a vak meggyógyításával az 
az ember elveszítette az állását? Elveszítette a megélhetését! Nem azt mondta, hogy Jézus, 
látni akarok, de azért kéregetek tovább! Azt olvassuk az Igében, hogy Bartimeusnak az első 
dolga az volt, hogy ledobta a felsőruháját. Ledobta a koldusruhát! Többé nem akart koldus 
lenni. Van, aki igazából nem akar kijönni. Gondolom, ti is szoktátok látni egy-egy lámpánál, 
hogy úgy jár mintha, aztán amikor zöldre vált a lámpa, akkor hirtelen meggyógyul. Aztán 
amikor piros lesz, akkor megint, mert ez a szakmája. Legalábbis úgy gondolja. Zákeus azt 
mondta, hogy Uram, ha beléptél az életembe, akkor nekem rendezni való dolgaim vannak. 
Mert amikor Jézus belép az életünkbe, ott vannak és lesznek változások. Ámen! Ha hallgatsz 
rá, ha hallgatsz Jézusra, akkor Ő nem csak belép hozzád, hanem ott lesz változás. Mert szeret 
téged annyira, hogy ne hagyjon meg olyannak, amilyen vagy.  

A mennyország egy nagyon jó hely lesz. Először is azért, mert Jézus ott lesz, másrészt 
pedig, ott olyan emberek lesznek, akiket az Isten Szelleme, az Isten Evangéliuma meg-
változtatott. Lehet, hogy ezen a földön nehéz eset volt, de addigra az Isten átformálja. Ámen! 
De ezen a folyamaton akarnunk kell végigmenni. Lehet, hogy Isten nem adja fel, de ha mi 
feladjuk, és azt mondjuk, hogy tesó, ilyen vagyok, ez van! Mindenki alkalmazkodjon hozzám! 
Nem mondhatsz ilyet, ha Jézus a te Urad. Mert Jézus változást hoz az ember életében. Isten 
Szelleme nem csak azért jön, hogy betöltsön, és bizsergessen, és nagyon jó érzés a dicsőítés, 
stb., hanem az Isten Szelleme azért is jön, hogy formáljon minket, hogy méltók legyünk a 
mennyországhoz. Érted? Hogy amikor belépünk a menny ajtaján, akkor az Atyának ne így 
kelljen szólnia, hogy jaj, te jó ég, megérkezett!  

Azt olvassuk, hogy amikor István vértanút kövezik, akkor ő felemeli a tekintetét, és látja a 
menny ajtaját megnyílva és látja, hogy az Isten Fia felállva fogadja őt. Isten büszke akar lenni 
rád, Ő nem adja fel! De te feladod? Én feladom? Nem adjuk föl! Ez a jó válasz! Mert akarjuk 
azt, hogy Jézus, amikor belép az életünkbe, akkor vigye véghez a változást! Ha elkezdte, 
akkor vigye véghez. Partnerek leszünk ebben! Ezt jelenti, hogy nyitott a szívem iránta. Nem 
vagyok elutasító! Nem vagyok csökönyös! Nem vagyok makacs, hanem engedem, én sem 
adom föl azt, amit Ő nem ad föl. Ámen! 
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Jézus felvállalta Zákeust, ahogy említettem – nekünk is fel kell vállalnunk Jézust. Zákeus 
története kapcsán Jézus azt mondja, hogy én azért jöttem, hogy megkeressem és megtartsam, 
ami elveszett, és a folytatásban elmond egy példázatot. Az emberek azt várják, hogy most 
Jézus bemegy Jeruzsálembe és letaszítja a rómaiakat, és hú, de jó lesz nekünk, mi leszünk a 
főnökök a nagyvilágban! Ezt várta mindenki tőle! Jézus meg azt mondja, hogy én azért 
jöttem, hogy megkeressem és megtartsam, ami elveszett.  

Nem csak abban tervez veled Jézus, hogy megkeressen és megtartson téged, hanem van 
folytatása a sztorinak, mert itt következik a minák példázata. Egy értékes pénzről van szó. 
Száz munkanap. Nem tudom, hogy mennyi a napszámod, hogy egy nap alatt mennyit keresel, 
de kétezer forintos órabér jónak számít? Legalábbis nem rossz, egy nap húszezer, és akkor 
szorozd meg azt százzal. Azt olvassuk ebben a történetben – ez egy példázat –, hogy egy 
gazdag ember odamegy a szolgáihoz, ad mindenkinek egyenként száz munkanapnyi pénzt, és 
azt mondja, hogy gyerünk, kereskedjetek vele! Nem ez a témánk, de a vége a sztorinak az, 
hogy van, aki passzívan ellenáll, és van, aki aktívan lázad. Merthogy ez az úriember azért 
ment el, hogy királyságot szerezzen, tehát hogy megkapja a királyi címet. Utána küldenek a 
csapatából és azt mondják, hogy figyelj, maradj ott, ahol vagy, ne gyere vissza! Nem akarjuk, 
hogy te legyél a királyunk, nem akarjuk, hogy te legyél a főnökünk, maradj ott, ahol vagy! Ott 
vannak azok, akikre rá lett bízva a kincs, rá lett bízva a pénz, és közülük egy azt mondja, hogy 
Uram, én nem kezdtem ezzel a pénzzel semmit, megőriztem neked. Itt lázadoznak, hallottam 
valamit, de én nem kockáztattam, mert féltem tőled, hogy te egy szigorú és gonosz ember 
vagy. Nem így mondta, hogy gonosz, de lényegében ezt mondta. Van, aki aktívan lázad az 
Isten ellen, és van, aki nem aktívan lázad, csak nem teszi meg, amit kér. Ezt hívják passzív 
lázadásnak.  Jézus tervez veled! Tervez és hív téged, hogy munkatársa legyél abban, hogy 
keressed és megmentsed azt, ami elveszett, aki elveszett.  

Itt van a kezünkben a kincs, az Evangélium, az a kérdés, hogy mit kezdünk vele. Az a 
kérdés, hogy mi tervezünk-e az Isten terveivel? Jézus miért jött? Sokadjára mondom el ma, 
azért, hogy megkeresse és megtartsa, ami elveszett. Mi a te terved? Isten tervezett veled. 
Jézus tervezett veled, nem nézett félre, bármennyire szégyellnivaló voltál. Nem ájul el tőled, 
bármennyire dicsőséges volt a múltad. Tudta, hogy elveszett vagy, és ezért utánad nyúlt és 
fölemelt. De az Ő terve itt nem ér véget. Az Ő tervének van folytatása. Jézus munkatársakat 
keres, az a kérdés, hogy ma talál-e? Az a kérdés, hogy te meg én meghalljuk-e az Ő hívását? 
Vagy csak lubickolunk a saját kis megváltásunkban, hogy de jó nekem, mindenki más 
pusztulhat, nem számít, a lényeg, hogy én már a mennybe megyek! Nyilván sarkítok, és 
nyilván ezt így nem mondjuk ki, csak szeretném ébresztgetni a szívünket, hogy van 
küldetésünk ebben a világban. Ez a küldetés ugyanaz, mint Jézusé volt, hogy megkeressük és 
megtartsuk, ami elveszett. Ez a küldetés az, hogy azokat a helyzeteket, amiket Isten nem adott 
föl, mi se adjuk föl. Jézus munkatársakat keres a felújításban. Jézus munkatársakat keres a te 
életed felújításában. És ebben te vagy a munkatárs! Van egy küldetésünk a világ felé, és van 
rengeteg munkánk befelé. Az a kérdés, hogy Jézus tervezhet-e velünk? Ő tervez, Ő szeretné! 
Az a kérdés, hogy mi tervezünk-e vele?  

Testvéreim, arra bátorítalak benneteket, hogy ha már megtértél, akkor tervezz Isten 
hívásával! Hirdesd az Evangéliumot a családodban, a környezetedben, ott van egy csomó 
helyzet, amire te is azt mondod, hogy hagyjuk, mindegy! Ne add föl! Ha Jézus nem adja föl, 
akkor te se add föl! Imádkozz, cselekedj, szólj! Ne hajtsd félre a fejed, amikor Jézus nem 
hajtja félre a fejét. Ámen! 

Arra hívlak benneteket, hogy most álljatok föl mindannyian, és szeretném, ha imád-
koznánk. Ha úgy vagy ma itt, hogy Zákeushoz hasonlóan végre sikerült legyűrni az aka-
dályokat, és eljönni ide, én nem foglak kiszólítani a lombok közül, de kihívlak téged abból az 
állapotból, amiben vagy, és arra hívlak, hogy válaszolj Jézus hívására. Azt olvassuk az Isten 
Igéjében, hogy Ő azért jött, hogy megkeresse és megtartsa, ami elveszett. Ha még nem adtad 
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át az életedet Jézus Krisztusnak, akkor itt az ideje, hogy megtedd ma. Ha pedig már megtértél, 
akkor arra kérlek, hogy nézz bele az életedbe, nem a máséba, nem a szomszédéba, nem az 
anyóséba, a sajátunkba bele kell nézni, hogy zajlik-e a felújítás. Jézusnak van-e munkatársa a 
felújításban, vagy úgy várjuk tőle a változást, miközben karba tett kézzel csücsülünk? Arra 
hívlak téged, hogy a mai napon újra szánd oda magad a Krisztus szolgálatára, arra hívlak 
téged, hogy a mai napon, és ettől kezdve újra tervezzél Jézussal. Hajtsuk meg a fejünket, és 
imádkozzunk:  

Mennyei Atyánk, köszönjük ezt a mai napot. Köszönjük, hogy Jézus azért jött, hogy 
megkeresse és megtartsa, ami elveszett. Köszönöm, hogy engem is megkeresett, és engem is 
megtart. Úr Jézus, kérlek, bocsásd meg a bűneimet, és tégy újjá engem! Behívlak az életembe, 
hogy Te hozz igazi változást benne, Jézus nevében. Ámen! 

Atyám, köszönöm neked, hogy a Te Igéd ma is cselekszik, és hálás vagyok neked azért, 
hogy a Te Szent Szellemed ma is felhasználta az Igét, hogy szóljon hozzánk. Uram, hálás 
vagyok, hogy tervezel velünk. Hálás vagyok azért, hogy ma itt sokan vagyunk olyan Zákeusok, 
akiknek le kellett gyűrni a különféle akadályokat, de itt vagyunk ma előtted, Uram. Szeretünk 
Téged! Köszönjük neked, hogy nem adtad föl! Köszönjük neked, hogy nem adod föl. Azért 
imádkozom, Uram, hogy segíts elkötelezetten élni. Azért imádkozom, hogy segíts a Te 
Szellemed által megélni az elhívásunkat. Segíts munkatársaidnak lenni abban, hogy 
megkeressük és megtartsuk, aki és ami elveszett. Így kérek áldást erre a gyülekezetre, és így 
kérek áldást a saját magam számára is, Uram, hogy segíts így munkatársaidnak lenni. Jézus 
Krisztus nevében kérjük, Atyánk, és köszönjük, hogy meghallgatsz. Ámen! 
 

*A függőleges vonallal jelzett igeversek más fordításból származnak. 
A felhasznált bibliai versek a King James kiadás számozását követik. 
 

 


